
ROMÂNIA
JUDEŢUL HUNEDOARA
MUNICIPIUL PETROŞANI
CONSILIUL LOCAL

P R O C E S - V E R B A L

încheiat azi 18 noiembrie, cu ocazia desfăşurării şedinţei
extraordinare a Consiliului Local al municipiului Petroşani,

convocată de îndată prin Dispoziţia nr. 927/2020 emisă de Primarul
municipiului Petroşani

La şedinţă participă dl Primar Florin Tiberiu Iacob-Ridzi, dna Velici Delia,
Secretar general, fiind prezenţi şefii compartimentelor de specialitate din cadrul
Primăriei Municipiului Petroşani.

Sunt prezenţi un număr de 18 consilieri locali.
În conformitate cu dispoziţiile Hotărârii Consiliului Local nr. 203/2020

preşedinte de şedinţă este domnul Lăutaru Vlad Alexandru.
Având în vedere situația ivită, determinată de infecția cu COVID-19, care

face imposibilă prezența consilierilor locali la locul desfășurării ședințelor,
ședința se va desfășura online.

La începutul ședinței dl consilier local Sîrbu Septimius Cristian al cărui
mandat a fost validat prin Încheierea civilă nr. 5767/CC/2020 a Judecătoriei
Petroșani a depus jurământul.

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Ordinea de zi a fost suplimentată:

-Cine este pentru? - 18 voturi
-Împotrivă? -
-Abţineri? -

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Supun la vot ordinea de zi suplimentată:

-Cine este pentru? - 18 voturi
-Împotrivă? -
-Abţineri? -

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
1. Proiect de hotărâre privind punerea în aplicare a O.U.G. nr.

74/2018 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 211/2011 privind
regimul deşeurilor, a Legii nr. 249/2015 privind modalitatea de gestionare
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a ambalajelor şi a deşeurilor de ambalaje şi a O.U.G. nr. 196/2005 privind
Fondul pentru mediu, prin adiţionarea Contractului de delegare a
gestiunii serviciului de salubrizare în zona de colectare 4 Petroșani (Valea
Jiului) nr. 1824/148/04.12.2018

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă aveţi discuţii, amendamente?

D-NA CONSILIER NIȚĂ:
-Eu am multe discuții pe marginea acestui proiect de hotărâre. Am citit

foarte multe pagini într-un timp foarte scurt, dar mi-a sărit în ochi acea creștere
și, dacă mă uit pe fișele de fundamentare, mai am și aici niște întrebări. Prima
dată vreau să mă opresc la acea creștere impresionantă, mi s-a părut mie, apoi
dacă, ne uităm pe fișele de fundamentare văd o scădere la cantități colectate.
Veniturile cresc, cantitatea scade, de ce scade la de patru ori mai puțin?

DL PREDA:
-Acum 2 ani Caietul de sarcini și licitația a fost estimată la o cantitate

actuală de 61 de mii de tone/Valea Jiului, când de fapt se colectează între 30 -
40 mii de tone. De 1 an și jumătate ei au cerut actualizarea prețului, s-a refuzat
de către ADI și de către Primării. Au făcut aprofundarea prețului și au propus
către ADI deșeuri, ei fiind direct răspunzători, inclusiv de verificarea prețului.
Orice modificare se face prin Consiliul Local apoi se supune la AGA.

DL. PRIMAR:
-Aici este vorba doar despre cantitățile de gunoi reciclabil. Creșterea

prețului este pentru gunoiul reciclabil, iar banii aceștia se întorc înapoi la
comunități.

D-NA CONSILIER NIȚĂ:
-Văd că se pune accent pe partea asta cu colectarea selectivă, dar eu

vreau să știu cum se întoarce asta către om efectiv? Mai am aici o altă
întrebare. Am văzut că se vor monta cipuri pe pubelele care sunt la gospodărie.
Dau un exemplu: cum o să se întoarcă către mine, Niță Dorina, că selectez
hârtia la hârtie? Nu se întoarce către mine, probabil că se întoarce către oraș.

DL. PRIMAR:
-Către oraș se întorc acești bani.
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-Prin aplicarea Ordonanței 74/2018, operatorii sunt obligați să mai

producă încă un circuit de colectare, circuitul de colectare separată. Au niște
indicatori de performanță, până în 2020, cantitatea măsurată de deșeuri
reciclate, sortate trebuie să se ajungă undeva la 70% deșeuri reciclabile.

D-NA CONSILIER NIȚĂ:
-Nu toți vor arunca gunoiul selectiv, cine va face această selecție?

DL. PRIMAR:
-Operatorul.

DL. ARON:
-Contractul de operare ajunge undeva la 500 de mii de lei/an pentru

conștietizare și publicitate.

DL. PRIMAR:
-Noi nu am putut să facem toate aceste lucruri deoarece contractul nu a

fost echilibrat, au fost câteva lucruri care nu s-au putut face. Ei trebuie să
schimbe containerele, să pună cipurile, să dea pungile galbene, amenajarea
punctelor de colectare și publicitatea de care vorbește dl Aron. Nu s-a făcut din
toate acestea aproape nimic pentru că ei lucrează sub prețul pieței. Din acest
motiv au venit acum cu echilibrare de preț și cu aplicarea Ordonanței 74/2018.
Dacă nu se va întâmpla acest lucru, noi mai avem discuții și cu ceilalți primari
și cu Consiliul Județean, ei ne-au dat un ultimatum că se vor retrage. Este o
chestiune foarte complicată și vor urma penalitățile. Tot acest proiect a costat
55 de milioane de euro, de implementare în tot județul Hunedoara. Dacă se
încheie contractul, va trebui făcută o altă licitație, un alt operator. Toată
fundamentarea prețului de 174 de lei este făcută de personalul tehnic de la ADI
Deșeuri conform noului Cod administrativ. Răspunderea pentru preț, pentru
condițiile tehnice revine personalului tehnic de la ADI Deșeuri.

D-NA CONSILIER NIȚĂ:
-Va crește prețul la gunoi?

DL. PRIMAR:
-Noi deocamndată ne încadrăm în cei 10 lei, nu va crește prețul la gunoi

pentru populație. Noi dacă nu colectăm selectiv vom plăti mai mult. Tona de
deșeu nereciclat are un preț, iar tona de deșeu reciclat are un alt preț. Noi dacă
vom începe încă de acasă să colectăm selectiv, atunci vom plăti mai puțin.
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D-NA CONSILIER NIȚĂ:

-Dacă omul o să vadă că facem ceva cu banii care se întorc către noi,
atunci poate va fi stimulat.

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă nu mai sunt discuții supun la vot proiectul de hotărâre în forma

prezentată de executiv:
-Cine este pentru? - 18 voturi
-Împotrivă? -
-Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 207/2020.

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
2. Proiect de hotărâre pentru completarea Anexei la HCL nr.

206/2020 privind organizarea comisiilor de specialitate ale Consiliului
Local al Municipiului Petroşani

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă aveţi discuţii, amendamente?
-Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma

prezentată de executiv:
-Cine este pentru? - 18 voturi
-Împotrivă? -
-Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 208/2020.

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
3. Proiect de hotărâre privind modificarea anexei nr. 2 la HCL nr.

160/2020 privind aprobarea Studiului de oportunitate pentru delegarea
serviciului de transport public de călători, a modalității de gestiune a
serviciului public de transport public local în Valea Jiului, a Proiectului de
Contract de delegare a gestiunii serviciilor publice de transport persoane
în aria teritorială de competență a ASOCIAȚIEI DE DEZVOLTARE
INTERCOMUNITARĂ PENTRU TRANSPORT PUBLIC ZONAL ”GREEN
LINE-VALEA JIULUI”, a Regulamentului pentru efectuarea serviciului de
transport public zonal de persoane prin curse regulate în Valea Jiului și a
Caietului de Sarcini al Serviciului de Transport Public Zonal de persoane
prin curse regulate în Valea Jiului.

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă aveţi discuţii, amendamente?
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-Am văzut că se preferă modalitatea de gestiune directă în favoarea

celorlalte modalități de gestiune. Aici se spune că se va delega unui operator
UAT. Cine este UAT-ul care are capabilitatea de a gestiona întreg serviciul ?

DL. PRIMAR:
-Vulcanul este titularul de proiect unde sunt toate localitățile din Valea

Jiului și Consiliul Județean.

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă nu mai sunt discuții supun la vot proiectul de hotărâre în forma

prezentată de executiv:
-Cine este pentru? - 18 voturi
-Împotrivă? -
-Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 209/2020.

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
4. Proiect de hotărâre privind solicitarea transmiterii imobilului

“Casa de Cultură a Studenților Petroșani” din domeniul public al statului
și administrarea Ministerului Tineretului și Sportului în domeniul public al
Municipiului Petroșani

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă aveţi discuţii, amendamente?

DL. CONSILIER HUMEL:
-Este o treabă foarte bună, trebuia preluată de foarte mult timp deoarece

se degradează pe zi ce trece. S-a gândit cineva ce destinație va avea?

D-NA CONSILIER NIȚĂ:
-Vor fi serviciile sociale, taxele și impozitele locale.

DL. CONSILIER HUMEL:
-Această clădire are un spațiu destinat spectacolelor, poate în viitor am

putea ține acolo ședințele de consiliu.

DL. PRIMAR:
-Tot ce va fi destinat să funcționeze în acea clădire va fi aprobat de

Consiliul Local. După ce se va face transferul va trebui să amenajăm această
clădire. Vor intra mulți bani acolo. Poate vom face un proiect pe fonduri
europene.
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DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:

-Dacă nu mai sunt discuții supun la vot proiectul de hotărâre în forma
prezentată de executiv:
-Cine este pentru? -18 voturi
-Împotrivă? -
-Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 210/2020.

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă nu mai sunt alte probleme, declar închisă şedinţa extraordinară a

Consiliului Local, convocată de îndată în data de 18 noiembrie 2020.

Petroşani, 18 noiembrie 2020.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ
LĂUTARU VLAD ALEXANDRU

CONTRASEMNEAZĂ
SECRETAR GENERAL

DELIA VELICI


